
گ�روه اجتماعی: آلودگ��ی هوای 
کلانشهرها در س��ال های اخیر به 
معضلی بزرگ تبدیل ش��ده اس��ت و کارشناسان، 
مصرف سوخت غیراس��تاندارد را عامل 80 درصد 
آلودگی هوا می دانند. به گزارش باشگاه خبرنگاران، 
ب��ا آغاز فصل زمس��تان موض��وع آلودگ��ی هوا در 
کلانشهرها یکی از مشکلات اساسی به شمار می آید. 
کارشناس��ان شهری علت آلودگی هوا را در شهرها 
تردد خودروها، فعالیت کارخانه ها در داخل شهرها و 
استفاده از سوخت های غیراستاندارد بیان می کنند. 
همچنین خودروهای فرسوده عامل دیگر آلودگی 
هوای کلانش��هرها  هس��تند که لازم است دولت 
تس��هیلات کافی در اختیار دارندگان این خودروها 
قرار دهد تا در بازه زمانی مناسب بتدریج، خودروهای 
فرس��وده از ناوگان حمل ونقل شهری حذف شوند. 
وجود موتوسیکلت های کاربراتوری بویژه در مناطق 
مرکزی شهر تهران، عامل موثر دیگر آلودگی است. 

در همی��ن رابط��ه، راه اندازی 
خ��ط تولی��د موتوس��یکلت 
برق��ی و جایگزی��ن کردن آن 
به ج��ای موتوس��یکلت های 
و  بنزین س��وز  کاربرات��وری 
در نهای��ت ورود خودروه��ای 

هیبریدی و اس��تفاده از سوخت های پاک و رعایت 
استانداردهای محیط زیستی هوای شهر  را به هوایی 
پاک، س��الم و مطمئن تبدیل می کند. محمدجواد 
حشمتی، معاون حقوق عامه دادستانی کل کشور 
درباره علت اصلی آلودگی هوا در ش��هرهای بزرگ 
می گوید: آزمایش های متعدد از بنزین ها نشان داده 
بنزین های مصرفی در کشور استاندارد لازم را ندارند 
و لازم است از بنزین های سالم و استاندارد استفاده 

کنیم اما متاسفانه به ندرت این 
اتفاق می افتد. وی با بیان اینکه 
80 درصد آلودگی موجود در 
کلانش��هر ها به دلیل سوخت 
اس��ت و می طلبد که مدیران 
ای��ن مش��کل را ح��ل کنند، 
گفت: بحث استانداردس��ازی گازوئیل یکی دیگر از 
موضوعاتی است که بررس��ی شده و تا حدودی به 
سرانجام رسیده است؛ با جلساتی که برگزار کردیم 
ش��ورای عالی اس��تاندارد قبول ک��رده بنزین باید 
استاندارد سازی شود. معاون حقوق عامه دادستانی 
کل کشور تصریح کرد: از سوخت مصرفی در شهرها 
نمونه برداری و به آزمایشگاه های سازمان استاندارد و 
وزارت نفت برای آزمایش ارس��ال کردیم که هر دو 

منبع آزمایشگاهی اعلام کردند بنزین های مصرفی 
با استاندارد های مورد قبول فاصله دارند و استاندارد 
لازم را ندارن��د. در ش��رایطی که بنزین مصرفی در 
ش��هرها باید اس��تاندارد یورو 4 را داش��ته باشد اما 
نمونه ها استاندارد یورو 2 داشتند که این موضوع را 
به مراجع ذی ربط و سازمان استاندارد اعلام کردیم. 
حشمتی ادامه داد: سازمان بازرسی، نظارت بر حسن 
اجرای امور و اجرای صحیح قوانین دارد که در این 
باره ورود کرده و به قوای سه گانه اعلام کرده است؛  
ای��ن موضوع را مبن��ای کار خود ق��رار داده ایم. در 
گزارش سازمان بازرسی کشور در زمینه آلودگی هوا 
کار های زیادی انجام شده و ما پیگیری می کنیم که 
اگر تخلفی وجود دارد حتما رسیدگی شود. معاون 
قضایی دادس��تان کل کش��ور گفت: عواملی مثل 
سوخت، تولید خودرو و استاندارد های آن در آلودگی 
هوا مؤثر هستند که تلاش می شود استانداردسازی 

در تولیدات رعایت شود.
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وزیر آموزش وپرورش خبر داد
افزایش 43 درصدی پوشش تحصیلی 

دوره متوسطه پس از انقلاب
گفت:  آموزش وپ��رورش  وزیر 
نرخ پوشش آموزش متوسطه 
اکن��ون 83 درصد اس��ت که 
 در آس��تانه پی��روزی انقلاب 
40 درصد بود و آمار تحصیل 
در رش��ته های فنی 7 درصد بود ک��ه اکنون به 
حدود 34 درصد رسیده است. به گزارش فارس، 
س��یدمحمد بطحایی، وزیر آموزش وپرورش در 
مراس��می که به مناسبت س��الروز ورود تاریخی 
امام)ره( برگزار شد، اظهار داشت: انقلاب ما بیش 
از آنکه یک انقلاب سیاس��ی باشد یک تحول در 
فرهنگ جامعه و ریشه های فرهنگی جامعه بود. 
وی افزود: س��الی که انقلاب پیروز شد 8 میلیون 
دانش آموز داشتیم و پوشش تحصیلی ما در دوران 
ابتدایی 70 درصد ب��ود و 30 دانش آموز از 100 
دانش آموز به دوره ابتدایی دسترسی نداشتند که 
اکنون این نرخ به 98 درصد افزایش یافته است. 
بطحایی ادامه داد: نرخ پوش��ش متوسطه اکنون 
 83 درصد اس��ت که در آس��تانه پیروزی انقلاب
 40 درصد بود و آمار تحصیل در رشته های فنی 
7 درص��د بود که اکنون حدود 34 درصد اس��ت 
و آن زمان 1/2 درصد معلمان لیس��انس و بالاتر 
بودند و اکنون به بیش از 70 درصد رسیده است. 
وی گفت: 740 پژوهش س��را در کشور داریم که 
مه��د تمرین مهارت های علمی اس��ت و 1410 
کانون فرهنگ��ی و تربیت��ی و 651 دارالقرآن به 
توس��عه فرهنگ قرآنی و دینی مشغول هستند. 
وزیر آموزش وپرورش خاطرنش��ان ک��رد: دروازه 
عبور به آموزش وپرورش پیشرفته تغییر روش ها 
و ابزارها بر اساس سند تحول بنیادین است. وی 
با بیان اینکه باید اس��ترس دانش آموز در مدرسه 
کاهش یابد، ادامه داد: از هفته آینده نخس��تین 
نش��انه های ای��ن تغیی��رات در اداره مدرس��ه را 

اطلاع رسانی خواهیم کرد.

سازمان حج و زیارت اعلام کرد
فراخوان متقاضیان حج ۹۷ 

برای تکمیل اطلاعات
سازمان حج و زیارت از متقاضیان حج 97 
خواست برای تکمیل اطلاعات خود اقدام کنند. 
به گزارش »وطن امروز«، سازمان حج و زیارت 
در اطلاعی��ه ای اعلام کرد با عنایت به ضرورت 
فراهم سازی مقدمات تشرف به حج تمتع سال 
1397 و تسهیل ارتباطات با زائران، بدین وسیله 
از دارندگان قب��وض ودیعه گذاری )فیش( حج 
تمتع تا تاریخ 30 آبان ماه 1385 که علاقه مند 
تشرف به حج در سال 97 هستند، درخواست 
می کند با مراجعه به س��امانه حج نس��بت به 
رویت، اصلاح یا تکمیل اطلاعات اولیه خود در 

سامانه مذکور اقدام کنند.

آسیب پرستاران از اجرای نادرست 
طرح تحول سلامت

عضو ش��ورای عالی نظام پرس��تاری اجرای 
نادرس��ت طرح تحول نظام س��لامت را باعث 
افزای��ش فش��ار کاری نی��روی پرس��تاری در 
بیمارستان های دولتی دانست و در عین حال از 
اجرا نشدن تعرفه پرستاری در 10 سال گذشته 
انتقاد کرد. به گزارش فارس، حسین  علی نسائی، 
عضو شورای عالی نظام پرستاری گفت: اجرای 
نادرست طرح تحول نظام سلامت، فشار شغلی 
پرستاران ش��اغل در بیمارس��تان های دولتی 
را به صورت وحش��تناکی افزایش داده اس��ت. 
وی گف��ت: اجرای طرح تحول نظام س��لامت، 
باعث ش��د مردم بیش��تری برای اس��تفاده از 
خدمات درمانی بیمارس��تان های دولتی، صف 
بکش��ند اما چون برای افزایش کادر پرستاری 
بیمارس��تان های دولتی اقدامی صورت  نگرفته 
بود در نتیجه فش��ار کار بر پرس��تاران موجود 
به صورت وحش��تناکی افزایش یافته و همین 
مس��اله به نارضایتی مردم از خدمات پزشکی 
و برجس��ته ش��دن موضوعات��ی مانند خطای 
پزش��کی دامن می زند. وی افزود: در 3 س��الی 
که طرح تحول نظام س��لامت به اجرا درآمده، 
وزارت بهداشت اقدامی برای استخدام پرستار 
جدید نکرده اس��ت؛ تنها به بیمارس��تان های 
دولتی اجازه داده شده از محل درآمد های شان 
نیروی شرکتی جدید استخدام کنند اما با وضع 
موجود، حتی مطالبات نیروهای شرکتی موجود 
نیز با تاخیر پرداخت می ش��ود. عضو س��ازمان 
نظام پرستاری استان قزوین گفت: درست است 
که پرستاران بیمارس��تان های دولتی به اندازه 
پرستاران مشمول قانون کار با مشکل کمبود 
درآمد مواجه نیس��تند اما درآم��د آنها با کادر 
پزشکی فاصله زیادی دارد. از طرف دیگر بیشتر 
بیماران، هنوز متقاضی خدمات درمانی دولتی 
هستند و همین فش��ار کاری آنها را چند برابر 
کرده است. علی نسائی ادامه داد: برخورداری از 
خدمات پرستاری مناسب یکی از توقعات بجای 
مردم است اما رضایت شغلی پرستاران تامین 
نشده و در عمل افزایش هزینه های پزشکی و 
 دارویی، جلوی اجرای تعرفه های پرس��تاری را 

گرفته است.

عضو مجمع نمایندگان استان تهران خبر داد
ورود بهارستانی ها 

به پرونده قیمت بلیت مترو

عضو مجمع نمایندگان استان تهران افزایش 
25 درص��دی ن��رخ مترو را عامل��ی در جهت 
کاهش استقبال برای استفاده از وسایل نقلیه 
عمومی، افزایش تردد خودروهای تک سرنشین 
و در پ��ی آن تش��دید آلودگ��ی هوا دانس��ت. 
 س��یده فاطمه ذوالقدر، در واکن��ش به افزایش 
25 درصدی نرخ بلیت مترو به خانه ملت، گفت: 
با توجه به اینکه مترو یکی از وسایل نقلیه عمومی 
بوده که با استقبال عموم جامعه همراه است، جا 
داش��ت افزایش نرخ چشمگیری نداشته باشد، 
آن هم در ش��رایطی که انتظار داریم اس��تفاده 
از خودروی تک سرنش��ین به حداقل برس��د و 
آلودگی ه��وا هم کاهش یاب��د. نماینده مردم 
تهران در مجلس ادامه داد: بی تردید این میزان 
افزایش قیمت بلیت مترو با اهدافی که جهت 
رفع مشکلات زیس��ت محیطی بویژه در بحث 
آلودگی هوا دنبال می کنیم در تناقض اس��ت، 
هرچند مخالف افزایش قیمت نیستیم اما باید 
رقم محدودی ب��رای این بخش در نظر گرفته 
می شد تا مردم به استفاده بیشتر از وسایل نقلیه 
عمومی ترغیب شوند. وی تاکید کرد: با توجه به 
اینک��ه مترو به دلیل تعداد کم واگن ها، ازدحام 
و بی توجهی به جدول زمان بندی ش��ده برای 
حرکت قطارها، از ش��رایط مطلوبی برخوردار 
نیس��ت، چنانچه افزایش نرخ بلیت  هم به این 
معضلات اضافه شود قطعا روی میزان استقبال 
برای استفاده از این وسیله نقلیه عمومی تاثیر 
خواهد گذاشت. نماینده مردم در مجلس دهم با 
یادآوری اینکه این موضوع در جلسه آتی مجمع 
امید متش��کل از اعضای شورای شهر تهران و 
مجمع نمایندگان استان تهران که در اسفندماه 
برگزار می شود مطرح خواهد شد، تصریح کرد: 
ش��هرداری باید در تعیین نرخ برای هر کدام از 
بخش ها اعم  از ع��وارض ترافیک مترو یا بلیت 
وس��ایل حمل ونقل عمومی، انصاف و عدالت را 
محور اقدامات خود قرار داده و ش��رایط کنونی 
 قش��ر کم درآمد را م��لاک اصل��ی نرخ گذاری 

قرار دهد.

تداوم هوای »ناسالم« در تهران
مدیر واحد مدلسازی و پیش بینی شرکت 
کنترل کیفیت هوای تهران از برقراری هوای 
ناس��الم برای گروه های حس��اس خب��ر داد و 
گف��ت: این وضعیت تا ام��روز )14 بهمن ماه( 
تداوم خواهد داش��ت. حس��ین ش��هبازی در 
گفت وگو با ایسنا، درباره شرایط کیفی هوای 
تهران اظهار کرد: روز گذشته شاخص کیفیت 
هوای پایتخ��ت روی ع��دد 139 قرار گرفت 
تا ب��رای چهارمین روز متوالی ه��وای تهران 
»ناسالم برای گروه های حساس« باشد. مدیر 
واحد مدلس��ازی و پیش بینی شرکت کنترل 
کیفیت هوای تهران درباره شرایط جوی تهران 
گف��ت: نتایج حاصل از پیش بینی پارامترهای 
هواشناسی برای شهر تهران حاکی از برقراری 
ش��رایط جوی نس��بتا آرام طی امروز است و 
تنها در برخی س��اعات بویژه بعدازظهر وزش 
باد مؤث��ر به بزرگی 3 تا 5 متر بر ثانیه انتظار 
می رود. به گفته شهبازی، این شرایط کمابیش 
ادامه خواهد داشت و برای برخی ساعات وزش 
باد مؤثر پیش بینی می ش��ود و بتدریج در روز 
یکش��نبه )15 بهمن ماه( بر میزان ناپایداری 

جوی افزوده خواهد شد.

قلع و قمع مساجد 
در بودجه ۹۷ شهرداری

عضو سابق شورای شهر تهران گفت: شهردار 
در لایحه بودجه سال آینده مساجد و حسینیه ها 
را قلع و قمع کرده است در حالی که سهم اندک 
ش��هرداری برای مساجد و حسینیه ها چندین 
برابر بازدهی دارد. مجتبی شاکری در گفت وگو 
با تس��نیم، ضمن تاکید بر اینکه باید فرهنگ 
شهر را ارتقا دهیم زیرا یکی از ماموریت هایی که 
باعث می شود شهر روح پیدا کند، کار فرهنگی 
است، افزود: این کار باید به درستی انجام شود 
اما تجربه نشان داده اینکه شهرداری به صورت 
مس��تقل کار فرهنگی انجام دهد، موفق نبوده 
ولی آنجایی که با مشارکت مردم صورت گرفته، 
موفق بوده است. وی با اشاره به بودجه جدیدی 
که شهردار فعلی لایحه آن را ارائه کرده، گفت: 
در این لایحه تمام کمک ها را حذف و به تعبیر 
من مساجد و حسینیه ها را قلع و قمع کردند. 
ش��اکری بیان کرد: در همین بودجه 97، طرح 
عطر سیب کمک اندکی به هیات های مذهبی 
ب��ود که مبلغ آن را نصف و همان کمک ناچیز 
و اندک به هیات ه��ای معروف را حذف کردند 
و در مجموع بودجه مساجد و بودجه فرهنگی 

مناطق را بشدت پایین آوردند. 

نبض جامعه

گروه اجتماعی: به گفته بس��یاری از 
اعضای س��ابق شورای ش��هر تهران 
و کارشناس��ان ح��وزه حمل ونق��ل، 
اجرای طرح ترافیک جدید از سوی 
مدیریت ش��هری راهی برای کسب 
درآمد بیش��تر برای شهرداری است. 
به گزارش تس��نیم، سرانجام لایحه 
»تعیی��ن نرخ عوارض تردد وس��ایل 
نقلی��ه در محدوده ه��ای مرک��زی 
ش��هر تهران« یکی از پرحاشیه ترین 
از  ای��ن دوره  لوای��ح و طرح ه��ای 
مدیریت ش��هری به تصویب رسید، 
لایح��ه ای که به اعتقاد بس��یاری از 
کارشناس��ان تخصصی نمی تواند به 
اه��داف موردنظر خود برس��د. یک  
فوریت لایحه اشاره ش��ده در سی و 
هفتمین جلسه شورای شهر تهران 
به تصویب رس��یده ب��ود و در چهل 
و دومین جلس��ه شورا س��رانجام به 
تصویب نهایی رس��ید و این مصوبه 

برای تصویب به فرمانداری ارسال خواهد شد و در 
صورتی  که فرمانداری ایرادی به آن نگیرد، از 15 
فروردین اجرا خواهد شد. مصوبه اخیر شورای شهر 
تهران ابهامات بسیاری دارد که هنوز در این زمینه 
مسؤولان شهری پاسخی نداده اند؛ ابهاماتی که در 
آینده شهر را دچار مشکلات عدیده ای خواهد کرد 
و احتمالاً مسؤولان با یک عذرخواهی همه چیز را 

فراموش خواهند کرد!
فرمول پیچیده نرخ طرح جدید ■

طرح حاضر مرهون تلاش شبانه روزی محسن 
پورس��یدآقایی، مع��اون حمل ونق��ل و ترافی��ک 
ش��هرداری تهران اس��ت؛ فردی که کمتر کسی 
است وی را نشناسد، چرا که در زمان تصدی گری 
وی بر مدیریت راه آهن جمهوری اس��لامی ایران 
فاجعه برخورد 2 قطار در س��منان رخ داد و جمع 
کثی��ری از هموطنان مان را ع��زادار کرد و البته با 
فشار رسانه ها از سمت خود استعفا کرد. در همین 
رابطه، هنوز ضرایب و ارقام طرح اشاره شده مبهم 
است. محسن هاشمی، رئیس شورای شهر در این 
باره اظهار کرد: فرمول در نظر گرفته  ش��ده برای 
ورود خودرو ه��ا به محدوده طرح بس��یار پیچیده 
است. وی افزود: آنقدر این فرمول دشوار شده که 
تنها به درد اعضای ش��ورای شهر تهران می خورد 
و ش��هروندان از این طرح سر درنمی آورند. رئیس 
ش��ورای شهر تهران با اش��اره به تهیه یک جدول 
برای اطلاع ش��هروندان از ن��رخ ورود به محدوده 
طرح ترافیک، گفت: مقرر ش��ده یک جدول تهیه 

و در اختیار ش��هروندان قرار 
گیرد. هاش��می بیان کرد: در 
موارد مش��ابه از جمله تعیین 
قیمت منطق��ه ای املاک، به 
دلیل پیچیدگی های موجود، 
دفترچ��ه ای تهیه و در اختیار 
مش��اوران املاک قرار گرفته 
با مراجعه  است. ش��هروندان 
به این دفترچه ه��ا می توانند 

از ای��ن قیمت ها مطلع ش��وند. درباره بحث طرح 
ترافیک س��الانه نیز باید جدولی تهیه ش��ود و در 
اختیار شهروندان قرار گیرد. بر اساس این گزارش، 
طرح ترافیک فعلی به گفته پورسیدآقایی، سالانه 
350 میلی��ارد توم��ان درآم��د برای ش��هرداری 
 داشته اس��ت که با طرح جدید این رقم به حدود 
500 میلیارد تومان خواهد رس��ید. این در حالی 
اس��ت که تعدادی از اعضای س��ابق شورای شهر 
تهران نیز نس��بت به طرح ترافیک جدید در سال 

آینده انتقاد دارند.
خیانت به شهروندان ■

مهدی چمران، رئیس سابق شورای شهر تهران 
با اش��اره به اجرای طرح ترافیک جدید از س��وی 
ش��هرداری تهران، اظهار کرد: ای��ن طرح ناپخته 
بوده و نمی توانند اهدافی را که مدنظر است، جلب 
کنند. وی تصریح ک��رد: این گونه طرح ها تنها در 
راس��تای افزایش درآمد شهرداری است و این در 
حالی است که ش��ورای چهارم هیچ گاه به دنبال 

تصویب اینگونه طرح ها نبود. 
رئیس س��ابق ش��ورای شهر 
تهران با اش��اره به اینکه طرح  
آلودگی  باعث  ترافیک جدید 
هوا و ترافیک در س��طح شهر 
خواهد ش��د، گفت: متأسفانه 
این طرح در حالی به تصویب 
رس��یده اس��ت که مسؤولان 
کرده ان��د  عن��وان  ش��هری 
مطالع��ات لازم را انجام داده اند! چمران بیان کرد: 
افزایش درآمد ش��هرداری از طریق طرح ترافیک 
اجحاف و خیانت به شهروندان تهرانی است؛ ظاهراً 
در این طرح شهرداری چشم های خود را به روی 
ش��هروندان بس��ته اس��ت و فقط به دنبال کسب 
درآمد است. وی اظهار کرد: طرح ترافیکی که در 
سال های گذشته انجام می شده اگر دارای نواقصی 
هم بوده اما رضایت ش��هروندان را در پی داش��ته 
 اس��ت اما این طرح قطعاً نارضایتی ش��هروندان را 

در پی خواهد داشت.
طرحی به نفع سرمایه داران ■

ابوالفضل قناعتی یکی دیگر از اعضای س��ابق 
ش��ورای شهر تهران نیز  با اشاره به طرح ترافیک 
جدید در این دوره از مدیریت شهری، اظهار کرد: 
طرح اشاره شده ابهامات بسیاری دارد، این در حالی 
است که به هیچ کدام از این موارد پاسخ داده نشده 
اس��ت. وی تصریح کرد: مسؤولان شهری در این 
دوره در تش��ریح طرح جدید بیان می کنند طرح 

اش��اره  شده در راس��تای کاهش بار 
ترافیک و آلودگی هواست که به نظر 
می رس��د این موارد فرافکنی است. 
قناعت��ی گفت: در طرح اشاره ش��ده 
قطع��اً نه ترافیک و ن��ه آلودگی هوا 
کاهش نمی یابد؛ ای��ن طرح به نفع 
س��رمایه داران خواهد ب��ود، چرا که 
آنها مش��کلی برای پرداخت سالانه 
9میلیون تومان ب��رای طرح ندارند. 
عضو سابق شورای شهر تهران ادامه 
داد: در دوره های گذش��ته مدیریت 
شهری تمهیداتی را برای گروه های 
خاص با توجه به مشاغل شان اتخاذ 
می ک��رد که در ای��ن دوره این افراد 
فراموش  شده اند. وی افزود: تصمیم 
مدیریت شهری در سال آینده باعث 
افزای��ش آلودگی ه��وا و بار ترافیک 
خواهد ش��د و امیدواریم فرمانداری 
نس��بت به ای��ن تصمی��م مدیریت 

شهری واکنش نشان دهد.
سلب آرامش مردم ■

همچنین کارشناس حوزه ترافیک معتقد است: 
طرح ترافیک جدید شهر تهران آرامش شهروندان 
تهرانی را نش��انه رفته اس��ت و کارشناسان حوزه 
ترافیک از جزئیات آن آگاهی ندارند. فرید رزم آزما 
با اشاره به مصوبه جدید شورای شهر تهران درباره 
بازنگری طرح ترافیک، گفت: طرح ترافیک جدید 
شهر تهران مانند هندوانه ای دربسته می ماند، هنوز 
حتی کارشناس��ان ترافیک از چگونگی اجرای آن 
اط��لاع ندارند. وی ادامه داد: اجرای این طرح خام 
که نه پیوست های اجتماعی، فرهنگی، اقتصادی، 
سیاس��ی دارد و نه مراجع و علمای دانشگاهی آن 
را تایید کرده اند، تنها 2 محور را پیگیری می کند؛ 
اول آنکه بگویند معاونت حمل ونقل طرحی برای 
عرضه دارد، دوم تحصیل درآمد بیشتر. کارشناس 
حوزه ترافیک تصریح کرد: خوب اس��ت دوستان 
حمل ونقلی ب��ه نقدهای منصفانه و س��ازنده بها 
دهند و با اجرای طرح هایی که دس��تاورد خاصی 
برای اج��رای آن نمی توان پیش بینی کرد زندگی 

شهروندان را در ابتدای سال آینده مختل نکنند.
در پایان گفتنی اس��ت، در هر صورت معاونت 
حمل ونقل و ترافیک شهرداری تهران تلاش دارد 
طرح اشاره شده را از 15 فروردین 97 اجرا کند که 
اجرای طرح با تعرفه هایی که از سوی این معاونت 
در نظر گرفته شده به گونه ای است که شهروندان 
باید پول  زور را به مدیریت ش��هری اصلاح طلبان 

پرداخت کنند.

کارشناسان از مبهم بودن دستاورد های پیش بینی شده برای پرحاشیه ترین طرح ترافیک پایتخت می گویند

فقط به کام شهرداری!
کارشناس حوزه ترافیک: طرح جدید 2 محور را پیگیری می کند؛ اول آنکه بگویند معاونت حمل ونقل طرحی برای عرضه دارد، دوم تحصیل درآمد بیشتر

آوای شهر

رئیس س�ابق ش�ورای ش�هر تهران: 
ای�ن طرح ناپخته ب�وده و نمی توانند 
اهداف�ی را ک�ه مدنظر اس�ت، جلب 
کنند. اینگونه طرح ها تنها در راستای 
افزای�ش درآمد ش�هرداری اس�ت؛ 
ش�ورای چهارم هی�چ گاه ب�ه دنبال 

تصویب این گونه طرح ها نبوده است
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طی بخشنامه ای به بیمارستان ها ابلاغ شد

ممنوعیت استفاده از تلفن همراه حین انجام کار
مدیرکل فرهنگی - هنری آموزش وپرورش اعلام کرد

ابلاغ دستورالعمل جدید اردوهای دانش آموزی
گروه اجتماع�ی: مدیرکل دفتر 
نظ��ارت و اعتباربخش��ی ام��ور 
درمان وزارت بهداش��ت با بیان اینکه ممنوعیت 
استفاده از تلفن همراه در بیمارستان، استاندارد 
بین المللی پذیرفته شده است، گفت: استفاده از 

تلفن همراه در حین شیفت 
کاری، دق��ت و تمرکز لازم 
را از ف��رد می گیرد، بنابراین 
باید از عامل��ی که تمرکز را 
برهم می زند، پرهیز ش��ود. 
به گ��زارش »وطن ام��روز«، 

علیرضا عس��گری درب��اره جزئی��ات ممنوعیت 
اس��تفاده غیرمتعارف از تلفن هم��راه و ورود به 
شبکه های اجتماعی در ش��یفت فعال و موظف 
کاری در مراکز درمانی افزود: براساس گزارش های 
رسمی، در ایران سرانه مصرف از فضای مجازی و 
گوشی موبایل 3 برابر متوسط دنیا است و استفاده 
بیش از حد از موبایل و فضای مجازی بیمارگونه 
است و همه صنوف و اقشار را شامل می شود. وی 
با بیان اینکه در گام نخست، رویکرد ما ارشادی و 

اصلاحی است و امیدواریم با عطف به بخشنامه و 
دلایل و مستندات، این رفتار اصلاح شود، گفت: 
در اتاق های عم��ل، اورژانس ها و بخش های ویژه 
این موضوع ممکن است بیشتر به چشم آید و از 
طرفی این استفاده بی رویه از تلفن همراه می تواند 
به عفونت های بیمارس��تانی 
دامن بزند. عس��گری اظهار 
دس��تگاه های  برخی  ک��رد: 
در  بیمارس��تانی  حس��اس 
اتاق عمل و بخش های ویژه 
ممکن است اختلال عملکرد 
پیدا کنند و همراه بیمار زمانی که می بیند پرسنل 
بیمارس��تان دائم گوشی به دس��ت دارند، دچار 
بی اعتمادی به سیستم درمانی می شود. عسگری 
ب��ا بیان اینکه جای این بخش��نامه در سیس��تم 
درمان��ی خالی بود، تصریح کرد: در بس��یاری از 
کشورها پرسنل، حق بردن تلفن همراه به داخل 
بخش و شیفت کاری را ندارند و بنابراین می توان 
گف��ت با در نظ��ر گرفتن اس��تانداردها، این یک 

تصمیم بزرگ ملی است.

مدی��رکل  اجتماع�ی:  گ�روه 
فرهنگ��ی - هن��ری، اردوه��ا و 
فضاهای تربیتی وزارت آموزش وپرورش از اجرای 
 برنام��ه جدید اردوهای منطق��ه ای با پیش بینی

 50 هزار اردوی س��الانه از تابستان 97 خبر داد 
و گفت: دستورالعمل نهایی 
تا  دانش آم��وزی  اردوه��ای 
پایان اس��فند ابلاغ می شود. 
علی رمضان��ی در گفت وگو 
با ایس��نا، اظهار ک��رد: باید 
فضای م��دارس را ش��اداب 

کنیم تا بتوانیم در کاهش آس��یب های اجتماعی 
و فرهنگس��ازی موثر واقع ش��ویم. سیاس��ت ما 
ارسال بخش��نامه های متعدد نیس��ت. مدیرکل 
فرهنگی - هنری، اردوها و فضاهای تربیتی وزارت 
آموزش وپرورش از برگ��زاری اردوهای منطقه ای 
خبر داد و گفت: سیاس��ت ما برگ��زاری اردوهای 
کشوری نیست، 2 هزار اردوی کشوری داریم اما از 
سال تحصیلی دیگر، باید تمام مناطق خودشان در 
سطح استان اقدام به برگزاری اردوهای منطقه ای 

کنن��د. رمضانی افزود: طب��ق برآوردها باید بالای 
50 هزار اردوی منطقه ای داش��ته باشیم. وی  در 
پاسخ به اینکه آیا این تصمیم در راستای محدود 
ک��ردن اردوهای ملی در پی ح��وادث جاده ای و 
سایر اشکالات برگزاری اردوها نیست؟ اظهار کرد: 
وقت��ی دانش آم��وزی از یک 
ش��هر می آید به جایی چون 
تهران، ممکن است ضد شهر 
خودش بش��ود و دیدگاهش 
نسبت به شهر خودش تغییر 
کند در حالی که دانش آموزان 
ما باید ابتدا ظرفیت های استانی خود را بشناسند. 
وی ادام��ه داد: باید بتوانی��م در وضعیت موجود، 
فض��ای جدیدی بس��ازیم. قصد داری��م اردوهای 
منطق��ه ای بویژه برای دانش آم��وزان ابتدایی را با 
حضور خانواده های شان برگزار کنیم که این طرح 
از تابستان 97 شروع می شود و ضمن آثار تربیتی 
خوبی که دارد، یک فرصت اقتصادی برای مناطق 
است. رمضانی در پایان از ابلاغ دستورالعمل جدید 

اردوهای دانش آموزی تا پایان اسفند خبر داد.

نیمکتسلامت


